
Dragoº Vâlceanu, ABI:
"Estimãm cã în aceste luni
cererea va fi mai mare
decât în tot restul anului"

S
pecialiºtii se aºteaptã
ca, în ultimele luni din
2023, cererea din piaþa
imobiliarã sã fie mai
mare decât a fost în tot
restul anului, ne-a spus

Dragoº Vâlceanul, fondatorul
Asociaþiei Brokerilor de Imobiliare
(ABI). Printre altele, specialistul
ne-a precizat: "Ne aºteptãm la o
cerere foarte mare la locuinþele
cu TVA de 5%, pentru cã, potrivit
noului cod fiscal, TVA rãmâne 5%
la imobiliare pânã la 31 de-
cembrie 2024 dacã faci ante-con-
tract acum. ªi atunci extimãm clar
o creºtere a vânzãrilor; în oc-
tombrie-noiembrie-decembrie se
va vinde cât nu s-a vândut tot
anul".

Printre altele, domnul Vâlceanu
a evidenþiat cã, la târgul de profil
din acest an, au fost prezenþi
dezvoltatori cu stocuri de locuin-
þe: "Cei prezenþi la târg vând
apartamente pe care le poþi vi-
ziona, faþã de anii trecuþi când se
vindeau doar proiecte. Din 2015,
de când a început sã-ºi revinã
piaþa, nu gãseai nimic în care sã
te muþi. Era foarte greu pânã
acum sã gãsim ceva la cheie.
Acum avem stocuri, pentru cã au
încetinit vânzãrile, din cauza
dobânzilor".

Preºedintele ABI subliniazã cã,
anul acesta, s-a simþit o scãdere
semnificativã a cererii, adãugând
cã acum nu se construieºte ni-
mic, deºi existã autorizaþii: "Exis-
tã o degringoladã ºi din punct de
vedere financiar, pentru cã nu

ºtii cum sã te poziþionezi. În con-
strucþii salariaþii aveau o facilita-
te fiscalã, care va fi eliminatã, dar
salariul minim va rãmâne 4.000
de lei. Aºadar, cresc costurile ºi
ne afecteazã acest lucru. Preþul
final al produsului va trebui fãcut
în concordanþã cu puterea de
cumpãrare a pieþei, pentru cã, al-
tfel, construim pe stoc. ªi sunt
dezvoltatori care au anunþat cã
scot unitãþile locative la închiriat.
Pânã când nu vindem locuinþele
existente, nu se apucã nimeni de
construit, pentru cã oamenii nu
mai cumpãrã off-plan, dacã sunt
lucuinþe pe stoc. Nimeni nu înce-
pe o fundaþie acum". Stocurile
cele mai mari sunt în Bucureºti,
ne-a spus domnia sa, men-
þionând cã pe litoral ºi la munte
sunt puþine ºi nu influenþeazã
piaþa.

Nici pe piaþa panourilor solare
lucrurile nu stau mai roz, potrivit
domniei sale, care ne-a spus cã
acest sector a fost afectat drama-
tic de programul derulat prin
Administraþia Fondului pentru
Mediu (AFM): "S-a programat
târziu ghidul, nu s-a instalat ni-
mic pe acest program ºi toþi am
rãmas cu stocuri de fotovoltaice,
pentru cã oamenii au aºteptat
programul. Oficial programul a
început, dar neoficial nu s-a fã-
cut nimic pe teren".
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